
Referat af Idrættens Samråd  
 
Udvalg:  Idrættens Samråd 

Mødedato: Onsdag d. 31. maj, 2023 

Mødestart: Kl. 18.00-21.00 

Mødested: Rådhuset, Rådhusstræde 1, 2630 Taastrup, mødelokale 1.22 

Deltagere: Idrættens Samråd (IS), formand for Fritid- og Kulturudvalget Merete 

Scheelsbeck og Peter Christensen, FKC 

 

      Afbud: Tobias, Steffen, Carsten og Merete. 

  

 

1. Besøg af Merete Scheelsbeck, Fritids- og Kulturudvalget. 

• Merete har meldt afbud og har tilbudt, at komme til august-mødet (29.08.23). 

• Jens kigger på det og vender tilbage. 

 

2. Nyt fra Fritid & Kultur 

• Ledelsesakademiet – pt. 10 tilmeldt – der skal mindst være 12 før det gennemføres. 

• Michael Ziegler kom tilbage d. 25.05.23. 

• Ny medarbejder i forvaltningen til ”get-to-sport”-stillingen Kamilla. (Kommer fra 

Greve).  

 

3. Nyt fra formanden 

• Dialogmøde med Fritids- og Kulturudvalget, Jens og Jette deltog. 

o TGF kom med et indlæg omkring Torstorps Skoles springgrav og ventilation, 

som støjer utrolig meget. Begge dele skal bringes i orden for at faciliteten 

kan udnyttes. Dette kunne Jens bekræfte, da han har været med på skolens 

seneste brugermøde. 

o Sengeløse SGIF nævnte opgradering af badefaciliteter. De nuværende er i en 

ringe forfatning.  Aktiviteten Fitness mangler også ordentlige badefaciliteter.  

o Udfordringer med GPDR-registreringer for en enkelt forening. 

• Idrætsevent den 18. november.  

o Enighed om et samlet event for alle samrådene. Idrætten vil være primus 

motor sammen med Fritid & Kultur og konceptet bliver som tidligere år. 

▪ De enkelte samråd involveres i hvordan de kan bidrage. 

▪ Økonomien er nogenlunde på plads og tilskud på kr. 35.000 er 

bevilget af FOU. 

• Årsmødet bliver afholdt i byrådssalen. (29.11.23). 

 

4. Nyt fra Foreningsudvalget 

• Se referatet, Jens sender det til IS. 

• Reglerne for tilskud blev godkendt og bliver snarligt offentliggjort op hjemmesiden. 

Udvalget ønsker at synliggøre foreningspuljen, som er på 619.000 kr., og 

restbeløbet er d.d. ca. 460.000. 

• Små beløb, skal have svar indenfor 10 dage.  

o Under 25.000 kr. kan administrationen selv godkende. 

• Udflugt/Studietur til Læringshuset + evt. Spejderne er planlagt. 

 

5. Facilitetsstrategi  

• Oprindelig er strategien udarbejdet af Fritid & Kultur med deltagelse af IS. 

• Strategien blev ikke godkendt  

• Efterfølgende har administrationen udarbejdet en facilitetsstrategi. 



• Den skal nu godkendes og var til udtalelse og kommentering i IS på dette møde. 

 

Helt overordnet set er det Idrættens Samråds opfattelse, at den gamle strategi var 

mere konkret og præcis i sin formulering. 

Den nye strategi er meget politisk i sin udformning med meget få konkrete handlinger. 

 

Idrættens Samråd vil dog arbejde for, at vi sammen med Fritids- og Kulturudvalget og 

Byrådet kan få formuleret en facilitetsstrategi, som alle kan arbejde for, og som kan 

være et godt pejlemærke fremadrettet. 

 

Idrættens Samråd vender tilbage med konkret svar på strategien – sammen med 

forslag til rettelser og præciseringer. 

Herefter vil der blive lagt op til et møde med administrationen og Merete Scheelsbeck.  

Sagen skal behandles politisk på august mødet. 

• Ansvar Jens ud fra de kommentarer der blev givet på dette IS-møde. 

▪ Send jeres kommentar til Jens – senest d. 06.06.23. 

▪ Herefter vender Jens tilbage til IS med udkast til kommentarer til den nye 

facilitetsrapport. 

 

6. Budget 2024 

• Kunstgræsbane på Nyhøj Nyhøj er udsat til foråret 2024, der er afholdt Nabohøring i 

sidste uge 21. 

• En ekstra kunstgræsbane i Vest er under overvejelse i Fritids- og Kulturudvalget, og 

er senere tiltrådt i Økonomiudvalget og i Byrådet den 22. marts. 

o Projektet fremlægges til budgetforhandlingerne. 

• Derudover er det besluttet, og tiltrådt af Byrådet den 22. marts, at administrationen 

undersøger mulighederne for at udskifte granulat på de nuværende kunstgræsbaner 

med et miljørigtigt alternativ. 

o Resultatet heraf fremlægges til budgetforhandlingerne. 

• Udvikling af Hedehusene Idrætspark / Egeskoven  

o Arealer skal omlægges og kapaciteten af fodboldbaner udvides, og 

idrætsparken/Egeskoven kan rumme de nuværende og nye borgere – og der 

kan blive plads til borgerne på andre områder. 

• Bevægelseshuset i Hedehusene 

o Der sker ikke noget lige nu og Jens har ikke fået mere præcis respons om 

planerne for projektet.  

• Fokus på udviklingsområder pga. stigning i indbyggerantal.   

o De nye borgere i Taastrup C – hvor skal de hen? Torstorp/Gadehave/TIC 

 

Folkepark ved TIC er allerede i udviklingsfasen og det forventes at der bevilges penge 

fra puljen ” byfornyelse og borgernære aktiviteter” - et projekt i 2024. 

 

Ovenstående punkter er et udpluk af de vigtigste indsatsområder. 

 

7. Timefordeling  

• Info om afslutning og kort drøftelse af revision af regler.  

• Der er behov for at stramme op på køreplanen og at den efterfølgende følges. 

• Møde med ”Spring-foreningerne” uden HIF 

• Jens og Casper har efterfølgende holdt møde med HIF 

• Husreglerne/Prioriteringerne /Modellerne fx. Alder/Spring, talent, elite 

springgymnastikgymnastik og klatring skal beskrives bedre til fremtidige 

timefordeling. 

• Udvalget for timefordeling holder møde i august, hvor den eksisterende 

timefordeling bliver gennemgået.  

o Input skal afleveres af IS til udvalget inden 10. juni. 



▪ Nogle medlemmer har indsendt emner til Jens. 

 

8. HTK’s udviklingsstrategi 

• Orientering HTK’s nye udviklingsstrategi for de kommende 12 år under den samlede 

overskrift ”Fællesskaber”. Invitationen blev rundsendt. 

• Der har været afholdt dialogmøde 22. juni i Taastrup.  

o Arrangementet var fint, men ikke megen egentlig involvering i en stor 

strategi der dækker hele kommunen i 12 år. 

• 1. juni holdes et magen til i Hedehuset.  

 

 

9. Eventuelt 

• Bestigelsestur / studietur: 

o Forslag til studietur til Holbæk Sportsby.  

o Klatringsfaciliteter i Springcentret. (der er også klatring på Torstorp og 

Gymnasium). 

o Aftalen blev at vi forsøger at arrangere begge dele i august / oktober. 

Ansvar: Jens 

 

 

Mødedatoer Idrættens Samråd Ordinært møde 18-21  

  

29. august 2023   Ordinært møde 

10. oktober 2023   Ordinært møde 

29. november 2023  Ordinært møde + årsmøde 

12. december 2023  Ordinært møde   

 

 

 

 

 
 

 

  
 

 


